
Na pobudo komunalnega po-
djetja Snaga in s sodelovanjem
skupščine mesta Ljubljana je
bil sestanek, na katerem so
vzdrževanja javne snage in
odvoza smeti. Navzočim so za-
vrteli tudi vzgojno-propagandni
film »Brigada nevidnih«. Inž.
Dolinšek je prikazal sedanjo
tehnologijo zbiranja smeti, raz-
ne konstrukcije vozil za prevoz
smeti in smetnjakov ter per-
spektivni razvoj mehanizacije
za naslednja leta. Inž. Smolin-
sky je prikazal posnetke o tej
problematiki s terena; prikazu-
jejo urbanistiSne pomanjkljivo-
sti v zvezi z <xivozom smeta,
neustrezno vzdrževana depoj-
ska mesta za smetnjake in raz-
ne neprimerne odpadke itd.
Splošno mnenje navzočih je bi-
lo, da je film poučen in da bi
vsekakor bilo dobro, ko bi ga
zavrteli tudi širši javnosti. To-
variš Mlinar je v imenu skup-
ščine mesta Ljubljana pouda-
ril, da še tako visoka razpolož-
ljiva sredstva ne morejo rešiti
problema v celoti, če hkrati tu-
dl občani ne spremenijo odno-
sa do čistoče in lepše okolico
mesta. V nadaljevanju pa je
nakazal problematiko odlaga-

prašenju pri pobiranju smeta
z manjšimi kontejnerji. V zve-
zi z odvozom odpadkov se po-
javlja več problemov. To so še
vedno divja odlagališča odpad-
kov. Delno je ta problem ure-
jen s postavitvijo kontejnerjev
na ustreznih mestih v Mostah
in Siški v skladu s posebnimi
naročili krajevnih skupnosti
ali občin. Delno pa je ta prob-
lem rešen z uvedbo NORBA
sistema za odvoz odpadkov.
Pri odvozu odpadkov so prob-
lem tudi neustrezne, ozke in
slepe dovozne ceste, ki zelo
otežujejo ali celo onemogočajo
dostop smetirskim vozilom.

Za leto 1973 je iz mestnega
proračuna namenjenih za vzdr-
ževanje javne snage skupno
4,063.000 dinarjev, od tega za
kritje anuitet za javne sanita-
rije 87.000, za luženje 394.000 ter
za vzdrževanje in postavljanje
novih koškov za smebi 80.000
dinarjev. Iz teh sredstev je v
načrtu za leto 1973 predvideno
čiščenje 2,200.000 kv m ali 65
odstotkov vseh površin na ure-
ditvenem območju mesta.

V letu 1973 bo večja skrb
posvečena vzdrževanju in po-
stavljanju koškov za odpadke,

Za belo
Ljubljano

lišč odpadkov in dodal, da je
»skrb za pridobitev odlagalnih
površin zadeva mesta in občdm-
skih skupščdn«.

V razpravi je komunalna nad-
zornik skupšoine oboine Ljub-
ljana — Moste — Polje tov. In-
tihar opozoril na »negativne
strani mentaliteto prebivaltsva.
Minimalne mandatne kaznd za
onesnaženje javnih povrSin so
neučinkovite in zato neprimer-
ne. Uporabnih industrijskih od-
padkov ne izbrabljmo dovolj
in jih odmetavamo vsepovsod.
Problem pa je, kdo je povzro-
čitelj, ker ni vedno verodostoj-
nih dokazov.« Predlagal je, »naj
imajo komunalni nadzorni or-
gani večja pooblastila v nad-
zorni in kaznovalni politiki«.

Predstavniki krajevnih skup-
nošti so bili prav tako enotne-
ga mnenja, da je kaznovalna
politika na področju zunanje
podobe mesta premila in ne-
učinkovita, Ljubljanskim obči-
nam predlagajo, naj uredijo
odnose z republiko, ki naj bi
vsaj del sredstev od prekrškov
odstopila ljubljanskim občinam
za organizacijo komunalne mi-
lice in za neposredne sanacij-
ske ukrepe v krajevnih skupno-
stih.

V uvodnem govoru je direk-
toT združenega podjetja Snaga
— Tlak Janez Urbanija po-
udaril pomen sestankov med
komunalno organizacijo in
predstavniki družbenopolitičnih
skupnosti. Zavzel se je za kar
najtesnejše sodelovanje med
krajevnimi skupnostmi in ob-
činami na eni ter občani na
drugi strani.

Vodja javne snage in odvoza
smeti v komunalnem podjetju
Snaga Teodor Kranj je prika-
zal težave pri čiščenju in spi-
ranju, zlasti glede na premajh-
no materialno osnovo, posledi-
ca tega pa je zmanjšanje ob-
sega dela in pogostejše čišče-
nje kljub naglemu povečanju
mesta. Opozoril je na nastaja-
nje »divjih odlagališč«, ki kva-
rijo estetsko podobo mesta.
Nakazal je prizadevanja pod-
jetja Snaga v razvijanju pri-
mernejše tehnolORije večjih od-
padkov, zmanjšanju ropota in

zlasta tam, kjer je večja potre-
ba zaradi poškodovanja in na-
silnega odstranjevanja koškov.

Tovariš Doberlet iz krajevne
skupnosti Tabor je kritiziral
»način zbiranja smeti, ker so
posode premalo čuvane. V kra-
jevni skupnosti Tabor ugotav-
ljajo, da pranje in dezinfekci-
ja smetnjakov nista dobra«

Predstavnik krajevne skupno-
sti Stari Vodmat Kreč je go-
voril o spremenjeni sestavi hiš-
nega smetja. »Problem je veld-
ka embalaža, ki se nabira v
skupnih prostorih objektov«.
Menil je, da je potrebna prevz-
goja prebivalstva, pa čeprav
tudi z ostro kaznovalno politi-
ko. Tovariš Medvešček iz kra-
jevne skupnosti Hinko Smre-
kar je poudaril, da je »pomem-
bna tudi odgovornost samih
občanov in hišnih svetov za 6i-
stočo«. Snaga organizira že več
let skupaj s podjetjem Rast in
stanovanjskim pcMijetjem Dom
akcijo z imenom »Bela Ljub-
ljana«. S to akcijo želi priteg-
niti mladino in ji privzgojiti
čut za snago in lepše okolje
mesta. '

Financiranje javne snage in
drugih komunalnih objektov je
neurejeno. Med investicijami in
vzdrževanjem kolektivnih ko-
munalnih dosežkov obstaia raz-
hajanje. Za potrebe vzdrževa-
nja je potrebno najti dopolnil-
na namenska sredstva, in to
iz povečanega prispevka za upo-
rabo mestnega zemljišča. S te-
mi dopolnilnimi sredstvi se bo
to razhajanje zmanjšalo. Za
ureditev normalnih odnosov na
podroCju kolektivne komunal-
ne porabe je potrebno čim prej
ustanoviti samoupravno inte-
resno skupnost, v kateri naj
sodelujejo EK>leg predstavnikov
komunalnih podjetij tudi pred-
stavniki drugih političnih skup-
nosti in potrošniki komunalnih
storitev. Ta skupnost naj s
svojo dejavnostjo oblikuje te-
raeljni odnos uporabnikov ko-
munalnib storitev do varstva
okolja, javne snage, zelenih po-
vršin in javnih naprav kakor
tudi do zbiranja sredstev v te
namene, so ugotovili vsi navzo-
&.
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